

歷屆重點支援會議重要審查原則

Principles for the Review of Subsidizing Key Items in Academic Research

一、109-1 會議審查原則：

I. Review principles formulated in the 2020 first Review Committee:

因應經費不足及本次申請件主要皆為新進教師之申請案，本次經費核定擬依下列標準，依要點可核定校補助款之上限(例如新進教師補助款最多以不超過院系所補助款及自籌款之總額等)按比例核給：

Due to insufficient funding and most applications coming from new faculty, the approved fund shall be allocated based on the following criteria and **the maximum subsidy per the guidelines** shall be given in proportion to the corresponding criteria stipulated in the regulations (for example, the maximum herein refers to a subsidy of new faculty not exceeding the sum of the affiliated unit subsidy and self-generated fund.):

(一) 新進教師：

(1) New Faculty:

1. 10 萬以內全額核給；

(i) For applications for a subsidy below TWD100,000, a full amount shall be granted;

2. 得獎教師：教育部玉山(青年)學者計畫、2030 跨世代年輕學者方案
新秀學者/國際年輕傑出學者，9 折核給；

(ii) Faculty granted the MOE's Yushan (Young) Fellow Program or the NSTC's 2030 Cross-Generation Young Scholars Program shall receive 90% of the applied subsidy;

3. 購置單項設備者 85 折核給；

(iii) Faculty purchasing one single research instrument shall receive 85% of the applied subsidy;

4. 購置多項設備者 7 折核給。

(iv) Faculty purchasing multiple research instruments shall receive 70% of the applied subsidy.

(二) 研究優良教師應積極爭取校外經費，本次不予補助。

(2) Faculty with good research performance should actively seek external funding. No subsidy shall be granted.

二、111-2 會議審查原則：

II. Review principles formulated in the 2022 second Review Committee:

- (一) 新進教師第二階段：須參考其國科會計畫核定清單之「研究設備費」，以其計畫申請研究設備費金額與國科會核定該設備費金額之差額，並依本校學術研究重點支援要點規定：「新進教師第二階段補助款須扣除第一階段領取之補助款」，前述國科會核定設備費差額再扣除第一階段領取之補助款後之金額做為校補助款之參考金額。
- (1) During Phase 2 for new faculty, the review committee shall consider the differential between the applied subsidy and approved fund for “research equipment” of an NSTC project. In accordance with Item 1, Subparagraph 2, Paragraph 1, and Article 5 of the University’s *Guidelines on Subsidizing Key Items in Academic Research*, the amount of the subsidy shall be considered after subtracting the Phase 1 subsidy from the aforementioned differential.
- (二) 產學合作計畫：比照新進教師第二階段辦理，以其申請金額扣除其第一階段領取之補助款後之金額做為校補助款之參考金額。
- (2) Industry-academia collaboration projects shall be handled in accordance with the Phase 2 for new faculty. The actual given subsidy shall be the granted amount subtracting those already granted in Phase 1.

三、112-2 會議審查原則：

III. Review principles formulated in the 2023 second Review Committee:

- (一) 人文社會科學類別(包含文學院、管理學院、社科院及西灣學院)教師申請 10 萬元以內校補助款採買事務性設備、電腦耗材、舒適性/便利性設備或服務時，由系院補助 50%，校補助 50%為參考審查原則。
- (1) Faculty within the disciplines of humanities and social sciences (including the College of Liberal Arts, Management, Social Sciences and Si Wan College) may apply for a subsidy up to TWD 100,000 to purchase office equipment, computer consumables, or items/services for comforting/convenient purpose, with 50% of the subsidy from the affiliated unit and the remaining 50% from the University.
- (二) 新進教師審查時除參考 109-1 會議審查原則外，並將以新進教師國科會計畫申請之設備項目及申請與核定之經費差額，做為校補助款核定金額之參考。
- (2) In addition to the principles formulated in the 2020 first review committee regarding new faculty, the amount of subsidy shall be considered based on the applied equipment items of their NSTC project and the differential

between the applied and approved subsidies.

(三) 重點支援以補助新進教師為原則，研究優良教師以申請計畫有配合款需求為補助原則。

(3) Priority support is given to subsidizing new faculty members, and funding for faculty with good research performance is based on the principle of project application aligning with matching fund requirements.